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Landsbygdsnämnden 
 
Tid 21.03.2024 kl 18:30 - 19:51 
 
Plats Landsbygdsenheten, Bäckasgränd 1A 07880 Liljendal 
_________________________________________________________________________________ 
 
Deltagare 
 
 Namn Uppgift Tilläggsuppgifter 

 
Närvarande Thesslund Stefan ordförande  
 Hovi Antti vice ordförande  
 Karlsson Kim ledamot protokolljusterare 
 Bruce Marina ledamot  
 Bergström Torbjörn ledamot  
 Ulvo Hannele ledamot  
 Noroviita Timo ledamot  
 Holopainen Jarmo Kalleinens ersättare protokolljusterare, 

deltog på distans 
 
Övriga Mäki Akseli representant för 

ungdomsfullmäktige 
 

 Sam Vickholm  sekreterare  
 Carolina Sjögård  landsbygdsombudsman  
 Pekka Stenius  infrastrukturchef  
 
Frånvarande Hollmén Annina ledamot  
 Kalleinen Kristiina ledamot  
 Isotalo Arja st:s ordförande  
 Hagfors Kari st:s representant  
 
 
Underskrifter 
 
 
 Stefan Thesslund Sam Vickholm 
 ordförande sekreterare 
 
Behandlade ärenden 11 - 18 
 
Justering av protokollet Elektroniskt i i Lovisa  
 
 
 Kim Karlsson Jarmo Holopainen 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
Protokollet till påseende 
 

På Lovisa stads elektroniska anslagstavla     
 
Protokollsutdragets riktighet intygar  
 
Lovisa  
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Landsbygdsnämnden § 11 21.03.2024 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
LN 21.03.2024 § 11    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Mötet konstaterades vara lagligt sammankallat och beslutfört.
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Landsbygdsnämnden § 12 21.03.2024 

Protokolljusterare 
 
LN 21.03.2024 § 12    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare Kristiina Kalleinen och Kim Karlsson. 

 
Beslut Till protokolljusterare valdes Kim Karlsson och Jarmo Holopainen. 
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Landsbygdsnämnden § 13 21.03.2024 

Godkännande av föredragningslistan 
 
LN 21.03.2024 § 13    
      
 
 
Förslag Ärendelistan som utdelats med möteskallelsen godkänns som 

föredragningslista. 
 

Beslut Föredragningslistan och tilläggslistan godkändes. 
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Landsbygdsnämnden § 14 21.03.2024 

 
Val av arrendeanbud för åker 
  
LN 21.03.2024 § 14    
872/10.00.02/2023    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128 
 

Staden har bjudit ca 14 ha åker till uthyrning åt den som ger det högsta 
anbudet. Avtal görs för detta odlings år då området är tänkt till annan 
användning i framtiden. 

 
I samband med det bad staden också att djurägare skulle ta kontakt om är 
intresserade att ha betande djur på betesmarkerna i Lurens eller Rönnäs. 
Dessa områden kräver vidare diskussioner om de praktiska 
arrangemangen och kostnadsfördelning. 

  
Anbuden inlämnas senast 20.3.2024 kl.16.00. 
 
Bilagor: 4a) Begäran om arrendeanbud, 4b) Lantbruksområdena 

 
Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  

 
Förslag Landsbygdsnämnden godkänner det högsta arrendebudet. 
 
Behandling Åkerarrendeanbuden öppnades 21.3.2024. Det kom in sex stycken anbud 

inom utsatt tid. 
 Bilaga: Öppningsprotokoll (4c) 
 En person har varit i kontakt med landsbugdschefen angående 

betesmarken i Lurens. 
 

Beslut Landsbygdsnämnden godkänner det högsta arrendeanbudet. Marko Hovis 
anbud för åkerområdet på 340 euro/ha/år väljs. 
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Landsbygdsnämnden § 15 21.03.2024 

 
Utveckling av landsbygden och faktorer som påverkar utvecklingen 
  
LN 21.03.2024 § 15    
239/14.03.00/2022    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128  
 

I bilagan presenteras landsbygdschefens tankar om bakgrundsfaktorer och 
aktualiteter på landsbygden i Lovisa och även i allmänhet. Fiske och 
vägfrågor har utelämnats i detta skede, men vi återkommer till dem. Fisket 
diskuteras med fiskevårdsområdet ett par dagar före mötet. Vägärenden 
behandlas som en separat helhet. 
 
Bilaga: 5. Frågor som påverkar utvecklingen av landsbygden i Lovisa  

 
Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  

 
Förslag Landsbygdsnämnden diskutera landsbygdsfrågor och utveckling i 

allmänhet. Diskussionen ligger till grund för uppdateringen av 
landsbygdsenhetens utvecklingsplan. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 2/2024  8 
 
Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 
Landsbygdsnämnden § 28 31.08.2023 
Landsbygdsnämnden § 16 21.03.2024 

 
Utveckling av landsbygdsenheten 
 
381/02.02.01/2021 
 
LN § 15 
 

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128 
 
Dagsläge 
 
Inom semesterförvaltningen verkar två avbytarserviceinstruktörer, som 
fungerar som avbytarnas närmaste förmän, och en avbytarservicechef. 
Chefen är för tillfället den tredje tjänsteinnehavaren på ett och ett halvt år. 
Den andra instruktören slutar 4.10.2021. Hennes arbetsinsats ersätts 
delvis med att internt flytta 25 % av en avbytares arbetsinsats till 
förvaltningen. Situationen belastar personalen mycket. 
Avbytarverksamheten är en verksamhet som måste hållas igång alla dagar 
under året. Det är tvunget att säkrandet av verksamheten är en av höstens 
viktigaste uppgifter. Med verksamheten flyttas all personal, alltså ingen 
personalresurs frigörs. 
 
Landsbygdsförvaltningens situation är på så vis bra att lagstiftningen varit 
stabil de senaste åren. Den nya programperioden inleds 2023, vilket 
medför mycket extra arbete. Exempelvis rådgivning och skolning av kunder 
ökar mycket, förhoppningsvis redan under år 2022. 
 
Kalkylmässigt är två landsbygdsombuds arbetsinsatser till hälften bundna 
till enskilda vägar, allmänna förvaltningsuppgifter och skogen. På samma 
vis är landsbygdschefens halva arbetsinsats beräknad att gå till stadens 
egna saker, såsom fiske, åkeruthyrning och hittedjuren. 
 
Utveckling 
 
Gällande skogen har man inofficiellt diskuterat att skogen i sin helhet skulle 
vara under en persons ansvar och organisatoriskt under 
landsbygdsnämnden. 
 
Inom landsbygdsförvaltningen återgår inte de på grund av coronan och 
den tekniska utvecklingen förändrade verksamhetssätten till det gamla. 
Behovet av kundbetjäningsutrymmen minskar och arbetstiderna blir mera 
flexibla. Det har väckts en diskussion om att flytta enhetens 
verksamhetspunkt. En flytt av enheten till centrum anses både av 
personalen och kunderna som en dålig ide. Centrum upplevs som 
avlägset. Lantbrukens affärande riktar sig mestadels åt annat håll. Det är 
inte möjligt att flytta kundbetjäningen till Lov-info. 
 
Gällande landsbygdsfinansieringen är det värt att beakta att det finns 
organisationer vars huvudsyssla är att koordinera och informera om 
landsbygdsfinansiering. Staden finansierar delvis verksamheten. Dessa är 
ändå regionala. Om man anser att det finns behov av effektiverad lokal 
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Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 
Landsbygdsnämnden § 28 31.08.2023 
Landsbygdsnämnden § 16 21.03.2024 

informations- och aktiveringsverksamhet går den att ordna inom enheten 
med relativt små resurser.    
 
Utvecklingsplanens huvudpunkter kunde vara utvecklandet av 
förvaltningen av skogsegendomen, förnyande av kundservicen samt 
aktivering av användningen av landsbygdsfinansiering inom Lovisa stads 
område. 
 
Bilaga: Utdrag ur utvärderingsberättelsen 2020 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden diskuterar utvärderingsberättelsens iakttagelser och 
ger landsbygdschefen i uppdrag till nästa möte att göra upp en förslag till 
utvecklingsplan för landsbygdsenheten. 

 
 Beslut: Enligt förslaget. 
 
--- 
 
 
LN § 26 
 

Beredning och föredragning Sam Vickholm 040 521 8128 
 
I utvecklande av landsbygdsenhetens verksamhet granskas tre 
huvudpunkter, landsbygdsutveckling, skogsfastigheternas skötsel och 
verksamhetsutrymmena. Vi har kommit överens med ledningen för 
centralen om att själva utvecklingsplanen görs som en del av stadens 
strategiarbete, under den kommande vintern. Planen skall ändå vara i linje 
med detta arbete. 
 
Gällande utveckling av landsbygden har det i styrelsebehandlingen 
föreslagits att åt nämnden flyttas 25 000 € från byautvecklingen för att 
utveckla landsbygden. Också leader-verksamhetens kommunfinansiering 
är tänkt att flytta till landsbygdsnämnden budget. Leaderpengarna är 
färdigt öronmärkta. Med den övriga finansieringen kan staden verka friare. 
 
Omfördelningen av skogsskötseln kräver en viss mån av utredningar av 
områdenas nuvarande och kommande användning. Arbetet har inletts och 
det fortsätter under vintern. Närskogarnas plan är för tillfället i 
tjänstemannabehandling. 
Gällande stadens hus går man allmänt igenom vad som är ändamålsenligt 
att hålla kvar vad man borde avstå ifrån. Man har preliminärt funderat på 
möjligheten att hyra ut delar av verksamhetsplatsen till utomstående, 
exempelvis till kontorshotells liknande verksamhet. Detta kräver ändå lätta 
ändringsarbeten så att man kan använda olika delar av byggnaden åtskilt. 
Efterfrågan på sådan verksamhet måste ändå först utredas. 
Bilagor: 4. Utdrag ur utvärderingsberättelsen, 4a)Bakgrundsinfo om 
landsbygdsenheten 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden godkänner de preliminära utvecklingsåtgärderna. 
 
 Beslut: Enligt förslaget. 
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Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 
Landsbygdsnämnden § 28 31.08.2023 
Landsbygdsnämnden § 16 21.03.2024 

 
--- 

  
LN 30.03.2023 § 14  
  
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128 
 

Till ärendet finns bifogat en lägesrapport och ett tidigt utkast till 
utvecklingsplan. Planens huvudrubriker är: Användningen av fastigheten 
samt gemenskapen kring enheten, landsbygdsutvecklingens 
informationsgång och nätverk, utvecklingen av landsbygden jämsides med 
livskraftsprogrammet. Mellan rubrikerna finns bakgrundsbeskrivning och 
har fört fram möjliga praktiska åtgärder. 
 
Bilagor:  
Verksamhetens lägesrapport (5.) 
Utvecklingsplan (5a)  
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden antecknar lägesrapporten till kännedom och 
diskuterar utvecklingsplanen. 
 

Beslut Landsbygdsnämnden antecknade lägesrapporten till kännedom och 
diskuterade utvecklingsplanen. 

 
 
LN 31.08.2023 § 28  
  
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm, 040 521 8128  
 

Landsbygdsenhetens utrymmen utnyttjas inte till fullo i dagsläget. Det är 
tänkt att ta en del av byggnaden till annan användning. Som alternativ 
användning har planerat hyresboende eller kortvarig uthyrning som 
arrangeras av en yttre aktör. 

 
Med beaktande av den personal som nu använder fastigheten som 
huvudsaklig arbetspunkt skulle husets lägre del räcka till. Denna delning 
kräver dock att kontorsdelen behöver renoveras. I synnerhet 
socialutrymmena, paus- och matutrymmena. Landsbygdsnämndens 
mötesplats skulle också flyttas annanstans. 

 
Saken kommer ännu att diskuteras med olika instanser efter att 
föredragningslistan skickats ut. Planerna uppdateras till mötet. 
 
Bilagor: Verksamhetens lägesrapport 3-2023 (5a), Utvecklingsplan 3-2023 
(5b) 
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Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 
Landsbygdsnämnden § 28 31.08.2023 
Landsbygdsnämnden § 16 21.03.2024 

 
Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  

 
Förslag Förslaget ges på mötet. 
 
Behandling                         Landsbygdschefen kompletterade paragrafen på mötet med följande 

uppgifter:  
Underhåll och uthyrning av fastigheter hör till fastighetsavdelningen. 
Fastighetsavdelningen planerar och förverkligar ändringsarbetena. Husets 
högre del skulle hyras ut till en företagare som ansvarar för 
inkvarteringsverksamheten.  
 
Om stadens arbetsplatser på landsbygden bibehålls främjar det områdets 
livskraft. Arbetstagarna använder alltid i viss mån lokala tjänster. 
Landsbygdsenhetens kunder bor och verkar inte i stadens centrum. På 
kontorsbyggnadens tomt finns en mycket populär mattvättningsplats, 
lekpark och senior- eller motionspark. Det är vettigt att utveckla 
fastigheten. 
 
Bilaga: Utvecklingsplan 31.8.2023 (5c) 

 
 

Beslut Landsbygdsnämnden föreslår att fastighetsavdelningen inleder 
planeringen av ändringsarbetena och det reserveras pengar för ändamålet 
i staden budget för 2024. 

 
 
LN 21.03.2024 § 16    
381/00.01.03/2023    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128  
 

Bifogat finns utvecklingsplanen, en lista över ordnade tillfällen och 
utskickat information samt en genomgång av nuläget och pågående 
projekt. 

 
Det är bra att ha visioner och nya uppslag då man vill ha utveckling. En 
viss realism är ändå bra att ha i synnerhet gällande de resurser som 
staden har. Utvecklingen bör ske i samråd med de praktiska aktörerna på 
området. För att få kunskapen om vad som är aktuellt och ett fungerande 
samarbete skall man ha en naturlig och oformell diskussion. Bäst fungerar 
det i mindre grupper.  

 
Istället för att i utvecklingsplanen sätta till konkreta nya åtgärder skulle det 
vara skäl utveckla kontakterna med fältet och den vägen få ett bättre 
underlag för utvecklingsarbetet.  

 
Bilagor: 6a) Utvecklingsplan (2023), 6b) Lägesrapport mars 2024, 6c) 
Verksamhet 2023 – 2024, 6d) Fiskeleader 
  

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
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Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 
Landsbygdsnämnden § 28 31.08.2023 
Landsbygdsnämnden § 16 21.03.2024 

 
Förslag - Nämnden antecknar nuläget till kännedom. 

- Antecknar i utvecklingsplanen under rubriken, utveckling av landsbygden 
jämte livskraftsprogrammet som utvecklingsförslag att man ökar den 
ömsesidiga kontakten med privatpersoner och företagare. 
 

Beslut - Nämnden antecknar nuläget till kännedom. 
- Antecknar i utvecklingsplanen under rubriken, utveckling av landsbygden 
jämte livskraftsprogrammet som utvecklingsförslag att man ökar den 
ömsesidiga kontakten med privatpersoner och företagare. 
- Utvecklingen av drönarteknik följs med. 
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Landsbygdsnämnden § 17 21.03.2024 

 
Övriga ärenden 
  
LN 21.03.2024 § 17    
      
 
 
  
 
Förslag Övriga ärenden antecknas för kännedom. 

 
Beslut Följande saker antecknas till kännedom: 

- Ledamot Noroviita frågade om skogsstrategins tidtabell och om 
möjligheten att publicera kartor på stadens hemsida.  
Skogsstrategins tjänstemannaarbetsgrupp har inlett sitt arbete. 
Arbetsgruppens första uppgift är att bestämma hur strategin byggs upp 
tekniskt och om det behövs tilläggsresurser. I planerna finns skapande av 
kartmaterial som kan publiceras elektroniskt. 
- Landsbygdsnämnden nästa möte hålles torsdag 6.6.2024 kl. 18.30. 
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 9 25.01.2023 

Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 10 24.01.2024 

Landsbygdsnämnden § 18 21.03.2024 

 
Att grunda en förutsägande arbetsgrupp för barns och ungas framtidsvyer 
 
NFB 25.01.2023 § 9  
  
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd, Kirsi Kinnunen puh 0440 

555 250 
 

Nämnden för fostran och bildning (23.11.2022 1 133) har preliminärt 
diskuterat ansvarsområdenas för småbarnspedagogik och utbildning 
prognoser för antal barn och elever. Det är allt skäl att fortsätta 
diskussionen om organiseringen av anskaffningen av utbildning och 
kompetens bland annat på kort, medellång och lång tidsperiod. I 
diskussionen finns allt skäl att bedöma skicket och tillräckligheten av 
Lovisa stads lokaler och övriga frågor som inverkar, så som av 
megatrender arbetets brytningstid, digitaliseringen, klimatförändringen och 
befolkningsutvecklingen. 
 
Under sammanträdet ser man i mer detalj över de senaste 
elevstatistikerna och antal barn. Det kan vara befogat att grunda en 
arbetsgrupp som sätter sig in i statistik och prognoser och som bereder 
förslag som anknyter till barn och unga utgående från statistik, prognoser 
och övriga inverkande frågor under 2023.  
 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Nämnden för fostran och bildning beslutar att  
 
a) centralen för bildning och välfärds ledningsgrupp (ledningsteam) under 
2023 bereder under namnet förutsägande arbetsgrupp förslag för barn och 
ungas framtid utifrån det som diskuterats under sammanträdet. 
 
b) välja sin representant  till arbetsgruppen bland nämnden för fostran och 
bildning. 
 
c) kalla till arbetsgruppen representanten som centralen för näringsliv och 
infrastruktur valt. 
 
d) begära att näringslivs- och infrastrukturnämnden väljer sin representant 
till arbetsgruppen. 
 
e) ger ärendet stadsstyrelsen till kännedom. 
 
Behandling 
Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen visade en 
Powerpoint-presentation om daghemmens och skolornas barnantal. 
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 9 25.01.2023 

Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 10 24.01.2024 

Landsbygdsnämnden § 18 21.03.2024 

Ledamot Kerstin Häggblom föreslog, att det väljs en representant från 
båda utbildningssektionerna, som ledamot Thomas Rosenberg 
understödde. 
 
Thomas Rosenberg föreslog, att det används istället för ”förutsägande” 
ordet ”proaktiv”, som ledamot Kerstin Häggblom understödde. 
 
Ledamot Hanna Hurtta förslog, att det sätts till i beslutet: f) kalla 
ungdomsfullmäktiges representant till arbetsgruppen, som fick understöd. 
 
Ledamot Jari Kekkonen föreslog Hanna Hurtta från den finskspråkiga 
utbildningssektionen till arbetsgruppen och Thomas Rosenberg föreslog 
Kerstin Häggblom från den svenskspråkiga utbildningssektionen till 
arbetsgruppen. 
 

Beslut Nämnden för fostran och bildning beslutade att 
a) centralen för bildning och välfärds ledningsgrupp (ledningsteam) under 
2023 bereder under namnet proaktiv arbetsgrupp förslag för barn och 
ungas framtid utifrån det som diskuterats under sammanträdet. 
 
b) välja Hanna Hurtta från den finskspråkiga utbildningssektionen och 
Kerstin Häggblom från den svenskspråkiga utbildningssektionen till 
arbetsgruppen. 
 
c) kalla till arbetsgruppen representanten som centralen för näringsliv och 
infrastruktur valt. 
 
d) begära att näringslivs- och infrastrukturnämnden väljer sin representant 
till arbetsgruppen. 
 
e) ge ärendet stadsstryrelsen till kännedom. 
 
f) kalla ungdomsfullmäktiges representant till arbetsgruppen. 

 
 
NFB 24.01.2024 § 10  
  
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen, tfn 0440 

555 250 
 

Den proaktiva arbetsgruppen samlades sammanlagt åtta (8) gånger under 
2023. Arbetsgruppen beslutade på sitt senaste möte 21.11.2023 enhälligt 
att följande mål bör föras till behandling i beslutsfattande organ. 
 
Målsättningar på kort sikt, 0–2 år 

 Livskraftsprogrammet färdigställs. Det är viktigt att programmet 
färdigställs, för att man bland annat ska kunna utveckla på förhand 
specificerade byacentrum. 
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 9 25.01.2023 

Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 10 24.01.2024 

Landsbygdsnämnden § 18 21.03.2024 

 Definition av ett ärende genom beslut från ett organ: 
Utvecklingsbehov för små skolor. Idealt sett har små skolor 
minst tre undervisningsgrupper. I frågan måste man dock fall för fall 
granska bland annat om det finns olika möjligheter att ordna 
undervisningen med tanke på områdets särdrag och på hur unika 
skolbyggnaderna och verksamheten samt flexibiliteten är till 
exempel i fråga om läge, språk, personal, omständigheter, resa, 
kvalitet eller andra faktorer. Som exempel kan nämnas Isnäs 
skolcentrum, där två separata enheter i praktiken bildar en helhet. 

 Definition av ett ärende genom beslut från ett organ: Ett anslag för 
flexibelt flyttbara ersättande lokaler/moduler som ägs av staden bör 
införas i investeringsprogrammet, eftersom till exempel 
daghemmen i Forsby nu ligger på två olika adresser. Det är svårt 
att förutspå utvecklingen av barnantalet. Nativiteten kan minska, 
men å andra sidan kan man med säkerhet förvänta sig 
överraskande befolkningsökning. Barnantalet sjunker eller stiger 
inte heller jämnt i olika delar av staden. De befintliga ersättande 
lokalerna kan inte utnyttjas, eftersom det verkar finnas ett 
permanent behov för dem, och en del av dem är dessutom i slutet 
av sin livscykel. I investeringsprogrammet för 2026 reserveras 1 
miljon euro för anskaffning av flexibelt flyttbara ersättande 
lokaler. 

 Möjligheten för staden att använda den gamla brandstationen 
som lagerlokaler utreds med beaktande av det invånarinitiativ 
som lämnades i september 2023 om att ta i bruk den gamla 
brandstationen för ungdomsväsendet och de unga bara 
Räddningsverket i Östra Nyland flyttar till nya lokaler. 
 

 
Målsättningar på medellång sikt, 0–5 år: 

 Definition av ett ärende genom beslut från ett organ: och arbetet i 
den praktiska vardagen: Ett flexibelt samarbete mellan skolor och 
daghem i trakten utvecklas så att förskoleelever inte behöver 
transporteras från en plats till en annan. (Man behöver fastställa 
vad detta betyder i praktiken: Till exempel att 
förskoleundervisningen ordnas i närskolan.) 

 De meröppna tjänsterna på biblioteken utökas. 
 
Målsättningar på lång sikt, 0–10 år: 

 Definition av ett ärende genom beslut från ett organ 
   Valkomområdet och Tessjöområdet utvecklas för att trygga 

daghems- och skoltjänsterna. 
   Skolorna i Isnäs, Tessjö och Forsby utvecklas i en mer 

tvåspråkig riktning. 
   Bruksområdet planeras till ett byacentrum dit inflyttning 

medvetet koncentreras för att säkerställa tjänster. 
   Tjänsterna i byacentrumen upprätthålls och utvecklas. 

 
Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 9 25.01.2023 

Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 10 24.01.2024 

Landsbygdsnämnden § 18 21.03.2024 

Förslag Nämnden för fostran och bildning 
a) diskuterar den proaktiva arbetsgruppens förslag på kort, medellång och 
    lång sikt samt 
b) begär utlåtande från stadens organ före utgången av mars 2024 och 
    efter det 
c) föreslår ärendet för stadsstyrelsen. 
 
Behandling 
Nämnden diskuterade förslaget, varefter direktören för centralen för 
bildning och välfärd gjorde följande  förslag: 
 
Nämnden för fostran och bildning 

a) diskuterar den proaktiva arbetsgruppens förslag 
b) meddelar om ärendet till ekonomiarbetsgruppen 

 
Efter det föreslog ledamot Meri Lohenoja, att till förslaget sätts till en punkt, 
att man meddelar ekonomiarbetsgruppen om ärendet. Ledamot Jari 
Kekkonen understödde Lohenojas förslag. 
 
Ledamot Kerstin Häggblom gjorde följande förslag: 
 
Nämnden för fostran och bildning 

a) diskuterar den proaktiva arbetsgruppens förslag 
b) meddelar om ärendet till ekonomiarbetsgruppen 
c) begär utlåtande från stadens organ före utgången av mars 2024 

och efter det 
d) föreslår ärendet för stadsstyrelsen. 

 
 Ledamot Nina Björkman-Nystén understödde Häggbloms förslag. 
 
 Efter det drog ledamot Lohenoja bort sitt förslag. 

 
Beslut Nämnden för fostran och bildning 

a) diskuterade den proaktiva arbetsgruppens förslag 
b) beslutade att meddela om ärendet till ekonomiarbetsgruppen 
c) beslutade att begära utlåtande från stadens organ före utgången av 
    mars 2024 och efter det 
d) föreslå ärendet för stadsstyrelsen. 

 
 
LN 21.03.2024 § 18    
88/12.00.00/2023    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128 
 

 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 9 25.01.2023 

Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 10 24.01.2024 

Landsbygdsnämnden § 18 21.03.2024 

Förslag Landsbygdsnämnden ger följande utlåtande om den proaktiva 
arbetsgruppens förslag: 
Då beslut fattas måste många faktorer som kan var inbördes motstridiga 
beaktas. Faktorer som ekonomi, utbildningens kvalitet, byggnadernas 
användbarhet och säkerhet, men också kommuninvånarnas fungerande 
vardag. Den fungerande vardagen framhävs på landsbygden där 
avstånden är längre. När man besluter om servicen och dess placering bör 
man sträva efter rimlighet. Körsträckorna skulle inte få bli orimligt långa, 
men servicen får inte heller vara orimligt dyr eller av dålig kvalitet. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 11, § 12, § 13, § 15, § 
17, § 18 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 14, § 16 
 
ANVISNINGAR OM HUR MAN BEGÄR OMPRÖVNING 
 
Den som är missnöjd med detta beslut kan begära omprövning skriftligt. Ändring i beslutet får inte 
sökas genom besvär hos domstol. 
 
Rätt att begära omprövning 
 

Omprövning får begäras av:  
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av 

beslutet (part), och  
 kommunmedlemmar. 

 
Tidsfrist för begäran om omprövning 
 

Omprövning ska begäras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 
 
Begäran om omprövning ska lämnas in till Lovisa stads registratorskontor senast under 
tidsfristens sista dag innan registraturen stänger.  
 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat 
visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje 
dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns 
tillgängligt i det allmänna datanätet.  
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i tidsfristen för begäran om omprövning. Om den 
sista dagen för omprövningsbegäran infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första 
maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får omprövning begäras den första 
vardagen därefter. 

 
Omprövningsmyndighet 
 

Omprövning begärs hos det Lovisa stads organ som fattat beslutet.                 
 
Registratorkontorets kontaktinformation: 
 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A  
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 1  
 
Registraturen är öppen måndag–fredag kl. 9–16. 

 
Omprövningsbegärans form och innehåll 
 

Omprövning ska begäras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig 
form. 
 
I omprövningsbegäran ska uppges: 
 

 det beslut i vilket omprövning begärs 
 hurdan omprövning som begärs 
 på vilka grunder omprövning begärs. 
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I omprövningsbegäran ska dessutom uppges namnet på den som har begärt omprövning 
samt personens hemkommun, postadress och telefonnummer.  
 
Om omprövningsbeslutet får delges som ett elektroniskt meddelande ska också  
e-postadress uppges. 
 

Protokoll 

Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Lovisa stads 
registratorskontor.


